
Z á p i s

ze 17. zasedání zastupitelstva obce Vřesina

konaného dne 10. listopadu 2021 v sále „Domu zahrádkářů“

Zasedání  zastupitelstva obce bylo zahájeno starostou obce Jiřím Kopeněm v 17:05 hodin.

V okamžiku zahájení schůze bylo přítomno 12 členů zastupitelstva obce. jeden zastupitel je

omluven. 

Přítomno: 9 členů zastupitelstva obce podle prezenční listiny.

Omluveni: Kateřina Cilečková, Mgr.Ph.D, Marcel Vajda, Ing. Martin Džanaj

Neomluveni: prof. RNDr. Vladimír Vašinek, CSc., Ing. Jiří Augustin, Ing. Marek Bárta, Ph.D.

Starosta  přivítal  přítomné  zastupitele  a  hosty  a  informoval,  že  přítomno  je  9  členů

zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášeníschopné.

1. Zahájení

Zasedání obce bylo svoláno a vyhlášeno podle § 92 odst. 1 zákona o obcích č. 128/2000 Sb.

v platném  znění.  Zahájil  ho  starosta  obce.  Konstatoval,  že  na  zasedání  je  přítomna

nadpoloviční většina zastupitelů a zastupitelstvo je usnášeníschopné. V okamžiku zahájení

bylo přítomno 9 členů zastupitelstva obce. Starosta obce vyzval zastupitele, aby rozhodli, zda

bude hlasování veřejné nebo tajné.

Usnesení:

17-01-1 Hlasování zastupitelů obce bude veřejné.

Pro 9, proti 0, zdržel se 0. Rozhodnutí bylo přijato.

Dále  starosta  obce  informoval  přítomné,  že  v souladu  s jednacím  řádem  a  se  zákonem

128/2000  Sb.  o  obcích  ve  znění  pozdějších  předpisů  dle  §  16  má občan obce  právo  se

vyjadřovat  na  zasedání  zastupitelstva  obce  k projednávaným  bodům.  Rozprava  ze  strany

občanů  proběhne  až  po  rozpravě  členů  zastupitelstva  obce  k jednotlivým  bodům  a  pro

jednoho občana je délka příspěvku omezena na 5 minut. Následně bude přijato usnesení

k danému bodu.

2. Volba zapisovatele

Pořízením zápisu ze 17. zasedání zastupitelstva obce byl starostou obce Ing. Jiřím Kopeněm

navržen zaměstnanec obce pan Pavel Závada.



Usnesení: 

17-02-1 Zastupitelstvo obce pověřuje provedením zápisu pana Pavla Závadu.

Pro 9, proti 0, zdržel se 0. Volba byla přijata.

3. Určení ověřovatelů zápisu

Dalším bodem jednání bylo určení ověřovatelů zápisu. Starosta vyzval Ing. Tomáše Mičaníka,

Ph.D. a Mgr. Tomáše Bjačka, kteří byli ověřovateli zápisu z 16. zasedání zastupitelstva obce o

vyjádření, zda byl zápis ověřen, případně zda byly nějaké připomínky. Oba výše jmenovaní

ověřovatelé zápisu uvedli, že drobné připomínky byly do zápisu doplněny. Zastupitelé pak

byli vyzváni k případným návrhům na ověřovatele. Ověřovateli zápisu ze 17. zasedání ZO byli

navrhnuti Mgr. Tomáš Bjaček a Bc. Petr Lička.

Usnesení:

17-03-1 Zastupitelstvo obce volí 1. ověřovatele zápisu Mgr. Tomáše Bjačka. 

Pro 9, proti 0, zdržel se 0. Volba byla přijata.

O druhém ověřovateli se opět hlasovalo, a to s tímto výsledkem.

Usnesení:

17-03-2 Zastupitelstvo obce volí 2. ověřovatele zápisu Bc. Petra Ličku.

Pro 8, proti 0, zdržel se 1. Volba byla přijata.

4. Schválení programu 17. zasedání zastupitelstva obce

Starosta obce slovně představil  program zastupitelstva obce.  Navrhnul  doplnit dodatečně

program zasedání zastupitelstva obce o bod č. 8., týkající se schválení žádosti o dotační titul

podpory obnovy místních komunikací  č.  117D8210A.  Jedná se o místní  komunikace ulice

Spojná, Malá Strana a Selská. Dotační titul nabízí částku max. 5 milionů korun, zbývající část

obec  profinancuje  z vlastních  zdrojů.  Připomínky  ze  strany  zastupitelů  obce  nebyly,

přistoupilo  se  k hlasování  o  dodatečné  zařazení  bodu  č.  8  do  programu  17.  zasedání

zastupitelstva obce Vřesina. Hlasování o dodatečném zařazení bodu č. 8 do programu 17.

zasedání zastupitelstva obce Vřesina:

Pro 9, proti 0, zdržel se 0. Zařazení bodu č. 8 do programu bylo schváleno.

17:20 dorazil na zasedání zastupitel Ing. Jiří Augustin. Počet zastupitelů se zvýšil na 10.

Následně starosta přečetl program 17. zasedání zastupitelstva obce Vřesina:

Návrh programu:

1) Zahájení



2) Volba zapisovatele

3) Volba ověřovatelů zápisu

4) Schválení programu 17. zasedání zastupitelstva obce

5) Schválení žádosti o dotaci na dětské hřiště na Sportovní ulici

6) Nařízení odvodů z odpisů Základní škola a Mateřská škola Vřesina, okres Ostrava –

město, příspěvková organizace

7) Rozpočtové opatření 11/2021

8) Schválení žádosti o dotaci na obnovu místních komunikací

9) Vyhodnocení dotazníkové akce občanů Vřesina k rozvoji obce

10) Diskuze

11) Závěr

Usnesení:

17-04-01 Zastupitelstvo obce schvaluje program 17. zasedání zastupitelstva obce.

Pro 9, proti 0, zdržel se 1. Usnesení bylo přijato.

Starosta  obce  zastupitele  v krátkosti  seznámil  s hotovými  a  probíhajícími  stavbami  na

katastru  obce.  Oprava  ulice  Důlní  –  hotovo,  rekonstrukce  křižovatky  ulic  Osvobození,

Mešnická,  Zahrádkářská  –  před dokončením,  zpevněná plocha podél  ulice  Hlavní  –  před

dokončením, asfaltování proběhne 17.11.2021,  chodník podél ulice Mešnická směrem na

Porubu – probíhá, chodník v ulici Na Potůčku – probíhá, kanalizace v ulici Pohoří – pracuje se

na  projektu,  zpevnění  stropu  v hasičárně  –  probíhá,  automatická  vjezdová  brána  do

sběrného dvora – hotovo, zakoupení traktoru pro údržbu obce – hotovo, bohužel projekt

kanalizační stoky se dosud nepodařilo zajistit. Výstavba KoDuSu - zpracovávání dokumentace

pro stavební povolení, most přes Porubku pro příchod k fotbalovému hřišti – pracuje se na

dokumentaci. Obrubníky a kanalizační vpusti podél ulice Osvobození pro přípravu napojení

chodníku jsou hotovy.  Co se  týká  finanční  situace obce,  na  účtech se  celkem k dispozici

nachází cca 43.811.000 Kč.

5. Schválení žádosti o dotaci na dětské hřiště na Sportovní ulici

Starosta seznámil zastupitele se situací kolem žádosti o dotaci na „Obnovu dětského hřiště

Vřesina“. O tutéž podporu obec žádala již v loňském roce. Žádost byla zamítnuta z důvodu

věcného břemene na předmětném pozemku. V současnosti je pozemek již oddělen a nejsou

na něm žádná omezení. Jelikož se jedná o novou výzvu pro rok 2022, požaduje MMR nové

stanovisko zastupitelstva. Cena bude vyšší než v minulém roce, ale rada obce se rozhodla

požadavek neměnit a realizovat celou akci v původně zamýšleném rozsahu. Ing. Šíma vznesl

dotaz, jaká je asi v praxi výše podpory. Starosta sdělil, že dotace je max. 80%, náklady jsou

dle  orientačního  rozpočtu  aktualizovaného  v listopadu  2021  odhadovány  na  2,7  mil.  Kč

včetně DPH. Na zhotovitele bude vypsána výzva. Maximální výše podpory činí 2 mil. Kč, rozdíl



bude tedy nutné uhradit z obecního rozpočtu.  Ing.  Šímovi se zdá plánovaná částka velmi

vysoká na to, kolik herních prvků má být na hřišti realizováno. Ing. Augustin připomněl, že

nejdražší je tzv. dopadová plocha, která je dána normou. Starosta namítnul, že tato diskuze

byla vedena již v loňském roce a na konečné podobě hřiště se všichni shodli. Má to být jedno

z reprezentativních míst v obci. Místostarosta Pokorný ještě uvedl, že v plánu je revitalizace a

zkrášlení celého svahu mezi pozemkem hřiště a přístupovou cestou ulicí Sportovní. Ing. Šíma

měl dotaz k řešení věcného břemene   DTJ. Žádost na KN je podána, je jen otázkou času, kdy

bude  pozemek  bez  věcného  břemene zapsán  sdělil  starosta.  Nová  čísla  parcel  musí  být

změněna i v projektu a technické zprávě.

Usnesení:

17-05-1 Zastupitelstvo obce Vřesina

a) schvaluje podání žádosti o dotaci na „Obnovu dětského hřiště Vřesina“ z podprogramu

MMR   ČR   podpora   obnovy   a   rozvoje   venkova   pro   dotační   titul   117D8210H   „Podpora

budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku pro rok 2022“

b) souhlasí s dofinancováním rozdílu mezi skutečnými náklady a poskytnutou dotací

Pro 10, proti 0, zdržel se 0, usnesení bylo přijato.

6. Nařízení  odvodů z odpisů příspěvkové organizaci  Základní škola a Mateřská škola

Vřesina, okres Ostrava – město.

Starosta zastupitele seznámil s problematikou odvodu odpisů v rámci zákonů. Zastupitelstvo

obce Vřesina schválilo své příspěvkové organizaci – Základní škola a Mateřská škola Vřesina,

okres  Ostrava  –  město,  příspěvek  na  provoz  na  rok  2021  včetně  částky  na  krytí  odpisů

dlouhodobého hmotného i nehmotného majetku. Odpisy majetku jsou jedním ze zdrojů pro

fond investic, který příspěvková organizace tvoří. Část fondu investic příspěvková organizace

použila na pořízení dlouhodobého majetku. Velké investice financuje škole obec. Nařízením

odvodu z odpisů si obec nevyužité prostředky příspěvkové organizace převede zpět do svého

rozpočtu. Počítá s tím i návrh rozpočtu na rok 2021 (§ 3113, položka 2122). Odvod z rozpočtů

se navrhuje ve výši 1.000.000 Kč. Dále starosta informoval zastupitele, že si s paní ředitelkou

minulý týden prošel budovu školy i její okolí a konstatoval, že je velmi spokojen a školu ve

Vřesině označil jako luxusní.

Usnesení:

17-06-1   Zastupitelstvo   obce   Vřesina   nařizuje   odvod   z odpisů   ve   výši   1.000.000,-   Kč

příspěvkové organizaci Základní škola a Mateřská škola Vřesina, okres Ostrava – město,

příspěvková organizace.

Pro 10, proti 0, zdržel se 0. Usnesení bylo přijato.



7. Rozpočtové opatření 11/2021

Starosta seznámil zastupitele s rozpočtovým opatřením, jehož kopii každý obdržel. Na straně

výdajů posílení některých položek, kde se situace vyvinula jinak, než bylo očekáváno. Tímto

rozpočtovým opatřením se  upravuje  příjmová strana rozpočtu  o částku 3.479.497,38 Kč.

Upravují se daňové příjmy, protože výběr daní z příjmů fyzických osob vybíraných srážkou,

DPH a daně z příjmu právnických osob bude do konce roku vyšší, než předpokládal schválený

rozpočet. Současně se snižuje výběr daně z příjmů fyzických osob placená plátci, která bude

do  konce  roku  vlivem  úprav  daně  z příjmů  fyzických  osob  ze  závislé  činnosti  nižší,  než

předpokládal schválený rozpočet. Dále se v příjmech upravují přijaté transfery. Jedná se o

položky 4111 a 4116. Nedaňové příjmy se navyšují o částku 529.000 Kč. Jednotlivé paragrafy

a položky se upravují dle přílohy. Utratilo se více za mzdy, obec měla více brigádníků, za

Senior taxi. Zastupitel Mičaník vznesl dotaz na částku u položky veřejného osvětlení (dále

VO.), zda má na ni vliv nárust cen elektrické energie. Obec měla smlouvu s Bohemia Energy a

ceny  kopírovaly  burzu,  takže  z tohoto  důvodu je  nárust  ceny  u VO.  Veřejné osvětlení  je

největším spotřebičem elektrické energie v obci, činí zhruba 4/5 z celkové spotřeby. Rýsuje

se možnost v příštím roce požádat o dotaci na modernizaci VO. Jde o porovnání výbojkového

a LED osvětlení. Výbojky nejsou při výměně tak drahé jako LED svítidla. Dostavil se zastupitel

Vladimír Vašínek, počet zastupitelů je nyní 11. Starosta dále vysvětlil, že okamžitě po krachu

Bohemia Energy  obec uzavřela smlouvu s ČEZ.  Energie je  samozřejmě dražší.  Smlouva je

podepsána do konce roku 2023, protože na kratší dobu byly ceny energie neúměrně vyšší.

Usnesení:

17-07-1 Zastupitelstvo obce Vřesina schvaluje rozpočtové opatření č. 11/2021 dle přílohy č.

17/07/1 zápisu.

Pro 11, proti 0, zdržel se 0. Usnesení bylo přijato.

8. Schválení žádosti o dotaci na obnovu místních komunikací

Jedná  se  o  dotační  titul  „Obnova  místních  komunikací“  117D8210A.  Dotčenými

komunikacemi jsou ulice Malá Strana, Spojná a Selská. Půjde o standardní opravu povrchu a

obrubníků bez nutnosti projektu a stavebního povolení.

17-08-1 Zastupitelstvo obce Vřesina

a)   schvaluje   podání   žádosti   o   dotaci   na   obnovu  místních   komunikací   z podprogramu

Ministerstva   pro   místní   rozvoj   České   republiky   „Podpora   obnova   rozvoje   venkova“

z dotačního titulu 117D8210A – podpora obnova místních komunikací pro rok 2022“

b) souhlasí s dofinancováním rozdílu mezi skutečnými náklady a poskytnutou dotací

Pro 11, proti 0, zdržel se 0. Usnesení bylo přijato.



Následně  místostarosta  Pavel  Pokorný  vysvětlil  zastupitelům,  o  jaké  konkrétně  úseky

místních komunikací se jedná. Ulice Selská v délce 650 m, ulice Spojná komplet a ulice Malá

Strana v délce 600 m, což je asi 1/3 celé délky. Udržitelnost z dotace 5 let. Ulice Selská se

neopravuje  v celé  délce  z důvodu  zvažované  opravy  kanalizace,  jak  poznamenal  Ing.

Augustin.  Starosta  zmínil,  že  to,  jak  velký  kus  ulice  Selská  se  bude  opravovat  v tomto

okamžiku není důležité. Komunikace jsou v takovém stavu, že opravy jednotlivých výtluků už

nejsou možné. Je nutné udělat kamerové zkoušky kanalizací. Termín pro podání žádosti je do

17.12.2021. Pan Blahut jako jediný host na zasedání zastupitelstva vznesl dotaz, zda by se při

plánované opravě těchto komunikací neměla již položit dvojitá kanalizace, oddělená dešťová

a  splašková  kanalizace.  A  byl  udiven,  že  občané  obce  nemají  zájem  o  dění  v obci  a  na

zasedání zastupitelstva nechodí. Jako jedinou z povedených akcí v době „po revoluci“ označil

plynofikaci obce. A že se zbytečně rozkopávají opravené cesty. Starosta na obhajobu uvedl,

že všechny provozovatele sítí obec rok a  půl  dopředu písemně informuje o plánovaných

opravách komunikací, aby si v této lhůtě mohli udělat nezbytné opravy sítí s tím, že pak už

jim nebude 5 let povoleno do opraveného povrchu zasahovat. Výjimkou jsou samozřejmě

havárie,  kterým  nelze  předejít.  Projekt  na  novou  kanalizaci  dosud  není,  proto  se  nedá

plánovaně před opravou položit. Navíc, na opravy povrchů komunikací nemusí být projekt a

stavební povolení, takže se nekoná žádné řízení.

9. Vyhodnocení dotazníkové akce občanů Vřesiny k rozvoji obce

Starosta předává slovo panu Mičaníkovi, který měl za úkol vytvořit dotazník č. 2 pro občany

obce týkající se budoucího rozvoje obce Vřesina (dotazník je přílohou zápisu). Dotazník byl

zpracován za účelem zjištění  spokojenosti občanů v jednotlivých oblastech života v obci  a

názoru ke jejímu dalšímu rozvoji. Je také podkladem pro zpracování Programu rozvoje obce

na dalších 5 let. Dotazníková akce proběhla v termínu 01.10.2021 – 05.11.2021. Dotazník byl

v tištěné  podobě  přiložen  ve  Vřesinských  novinách,  které  se  měly  dostat  na  každé  číslo

popisné v obci. K dispozici byl i na obecním úřadě a v obecní knihovně. Dotazník bylo možné

také vyplnit  on-line,  odkaz  byl  zveřejněn na obecních webových  stránkách.  Dotazník  byl

anonymní  a  byly  obdrženy  odpovědi  od  157 občanů Vřesiny.  133  on-line  a  44 v listinné

podobě. Pan Mičaník velice podrobně a precizně provedl rozbor každé z otázek v dotazníku.

Ve zkratce: lidé jsou spokojeni se vzhledem, čistotou a okolím obce, bezpečností. Největší

nespokojenost je s dopravou, což je na následném jednání s Dopravním podnikem Ostrava a

KODIS.  Požadavek  na více  chodníků a přechodů.  Dále  stížnosti na hustotu  automobilové

dopravy na průtahu obcí  a požadavek na zákaz vjezdu automobilů nad 12 t.  Prioritou je

vyřešení stávající kanalizační sítě a oddělení balastních vod. Charakter obce lidé hodnotí jako

vesnický, ale objevily se i  názory na připojení  Vřesiny k Ostravě jako samostatný městský

obvod. Kam by se mělo investovat: kanalizace, obnova krajinných prvků, ochrana životního

prostředí,  chodníky,  omezení  rychlosti  v obci.  Zcela  zásadně  lidem  vadí  nedodržování

povolené rychlosti v obci. Rekonstrukce domu zahrádkářů, coby kulturního střediska obce.

Probíhá oprava stropu pod sálem v hasičské zbrojnici, tím se opět rozšíří možnost kulturního

vyžití.  Občanům  chybí  centrum  obce  –  náměstí.  Bohužel,  je  to  dáno  polohopisem  a



historickým vývojem obce.  Plánovaná  výstavba  KODUSu by  měla  toto  centrum nahradit.

Podnikání na území obec by mělo být bez negativních vlivů a mělo by být vytěsněno mimo

obytnou zástavbu. Dalšími požadavky byla sportovní hala, kulturní dům, či startovací byty

pro  mladé.  Z mnoha  požadavků  je  patrné,  že  občané  se  nezajímají  o  dění  v obci,  takže

nevědí, jak se některé problémy řeší (křižovatka u Hrušky), anebo jsou neřešitelné (chodník

podél cesty z tramvajové zastávky na hřiště bude vyřešen cestou pro pěší přes Porubku a

dále zadem přes lesík). Tento bod programu plynule přešel do bodu. č 10 – diskuze.

10. Diskuze

Diskutovalo se o vytíženosti autobusové linky č. 679 a jejím nevyhovujícím jízdním řádu –

jednání s KODISem. Co bude vyvozeno z výsledku dotazníku? Padla námitka, že názor 157

občanů není relevantní z celkového počtu téměř 3000 obyvatel. Dotazník by měl být méně

obsáhlý a více adresný. Pavel Závada uvedl na pravou míru námitky některých respondentů,

kteří poukazovali na některé skutečnosti, které lze realizovat v obci krásné Pole, ale nejsou

ve Vřesině tím, že obec Krásné Pole je městským obvodem Ostravy a Vřesina ne. Jedná se

zejména o hromadnou dopravu a jízdné. Lze dojednat výjimku s DPO o zrušení příplatkové

zóny?  Ing.  Šíma  navrhuje  jednat  s DPO  o  změnách  v nastavených  dopravních  zónách.

Starosta před několika týdny oslovil DPO právě s tímto návrhem a patrně na tento popud mu

byla zaslána tabulka s kalkulací nákladů a ztrát DPO, ze které vyplývá, že jakékoliv změny ve

stávajících zónách zaplatí obec. Obec platí provozní ztráty DPO ročně cca 0,5 mil. Kč. Je to o

dialogu. Ing. Šíma uvedl, že senioři si v mnoha případech neví rady se zaplacením jízdného

v hromadné dopravě. Petr Lička navrhuje, aby z důvodu, že základní škola v obci je jen do 5.

ročníku a dále musí děti dojíždět do okolních obcí, nebo do Ostravy, obec nějakým způsobem

přispívala  na  dopravu  těchto  dětí.  Ať  už  na  dojíždění  do  školy,  nebo  do  zájmových  či

sportovních kroužků. Jedná se asi o 100 dětí ročně. Síťová roční jízdenka XXL stojí necelé

2000 Kč.  Na základě dokladu by to obec proplácela.  Ing.  Šíma navrhuje toto řešení i  pro

seniory od určitého věku. Radní Lička oponuje, že pro seniory je zavedena služba Senior taxi

hrazená obcí.  Následuje  diskuze,  co  má větší  důležitost  bez  konkrétního výsledku.  Pavel

Pokorný je zklamán malou účastí respondentů. Jedná se pouze o vzorek názorů občanů. Prof.

Vašínek navrhuje požadavky občanů rozdělit na tzv. rychle řešitelné (více odpadkových košů)

a na ty s dlouhodobým řešením. Je překvapen tím, že lidé vnímají estetizaci obce a kanalizaci

jako velmi důležité prvky. Další diskutující uvádí, že obec sice má zubní ordinaci, ale zubař již

díky  vytíženosti  nepřijímá  další  pacienty,  protože  si  při  stěhování  ordinace  přivedl  své

původní pacienty z Ostravy. Pavel Pokorný jej obhajuje, že má velice dlouhou ordinační dobu

a převzal všechny pacienty od MUDr. Kuděly. Dále je rozvedena diskuze na téma sportovního

vyžití mládeže ve smyslu, že je málo možností pro děvčata. Starosta oponuje, že v aktivitě

není nikomu bráněno. A je nutné dát lidem najevo, že obec podporuje veškerou spolkovou

činnost. Sál v hasičárně by měl být opraven do konce roku, vznikne další kulturní prostor. Na

dotaz  starosty  Petr  Řeháček  podává  zprávu  o  činnosti  fotbalové  přípravky  a  fotbalistů

obecně.  Petr  Lička  nadnesl  problém  odkupu  povrchu  s umělou  trávou.  Petr  Řeháček

navrhuje, aby další dotazník věnovaný rozvoji obce byl stručnější a více adresný. Odpovědi



pouze  typu  ano  ne  a  nedávat  prostor  k rozmělnění  problémů.  Vracíme  se  k problému

podpory nákupu síťových jízdenek pro mládež. Jakým způsobem tak podpoříme vzdělání?

Proplaťme jim kroužky, do školy musí chodit ze zákona. Je to finanční zátěž pro rodiče. Paní

Kudelová je pro,  aby se finančně podpořily zájmové kroužky než doprava.  Pavel  Pokorný

navrhuje obojí  s tím, aby částka byla  jednotná pro všechny.  Dále Petr  Řeháček nastoluje

problematiku  odkupu  umělého  povrchu  fotbalového  hřiště.  Rok  se  jedná  o  odkupu,

k dohodě došlo začátkem září a nyní dva měsíce od odhody se nic neděje. Marcel Vajda,

kterého se celý problém týká je ze zasedání omluven. Má obavu, že fotbalisté budou platit

více za pronájem hřiště a také, že přednost dostane ten, kdo více zaplatí. Takže otázka zní:

bude se odkup umělého povrchu realizovat ještě v letošním roce, nebo ne? A pokud by už

byl povrch hřiště obecním majetkem, mohl by fotbalový klub žádat o dotace. Starosta uvedl,

že pan Vajda letos smlouvu nepodepíše. Je to o dalším jednání s panem Vajdou. Pan Řeháček

dodal, že bylo velkou chybou, že na smlouvě nebylo uvedeno konkrétní datum, do kdy má

být  podepsána.  Má  obec  vůbec  v současné  době  nějaké  páky,  kterými  by  pana  Vajdu

k podpisu  smlouvy  ještě  v letošním  roce  přiměla?  Ing.  Šíme  je  přístupem  pana  Vajdy

překvapen a dodává, že když měl zájem o odprodej umělého povrchu, je divné, že najednou

smlouvu  podepsat  nehodlá.  Částka  za  odkup je  schválena v rozpočtu  a  pokud  k podpisu

nedojde,  bude  se  muset  vyčleněná  částka  přesunout  do  rozpočtu  na  příští  rok.  Pan

místostarosta  připomenul,  že  v srpnu  příští  rok  končí  věcné  břemeno  DTJ  na  obecním

pozemku. Starosta navrhnul společnou schůzku p. Řeháček, Vajda a zástupci obce k dořešení

celé kauzy. Ing. Šíma podotknul, že peníze na odkup jsou v rozpočtu schváleny na letošní rok

a na příští tam třeba už být nemusí. Starosta znovu zdůraznil, že pan Vajda odmítnul smlouvu

v tomto roce podepsat.  Je nutné dále jednat.  Ale je nutné vědět, že tento problém není

jediný a prioritní. Bez prodeje nelze žádat o dotaci na revitalizaci hřiště.

Ing. Šíma v diskuzi dále pokračuje kolem problému žádosti projekční firmy COM PLUS CZ a.s.,

která požádala o vyjádření obce k projektu firmy T-Mobile Czech Republic a.s.,  týkající  se

položení  digitálního  optického  kabelu  na  katastru  obce  a  přivedení  přípojek  do  každé

domácnosti. Projekční kancelář rozeslala občanům v rámci průzkumu dotazník,  zda mají o

službu  zájem  a  je  koncipovaná  způsobem,  že  podpisem  na  dotazníku  zplnomocňujete

žadatele ke vstupu na svůj pozemek a k provádění prací spojených s uložením sítí. Starosta

upřesňuje,  že  zástupci  projekční  kanceláře  ho  v minulosti  navštívili  a  hovořili  pouze  o

možnosti, zda má obec o tuto službu zájem a že udělají marketingovou kampaň mezi občany.

S tím, že když bude zájem, přitáhnou přípojky ke všem nemovitostem pro obyvatele zdarma.

Dále je to jen na uživateli, zda službu využije, nebo ne. Není jednoduché rozhodnout, zda si

kvůli  této  služby  nechat  rozkopat  celou  obec.  Starosta  tento  problém  konzultoval  se

zastupiteli obce Čavisov, kteří dostali stejnou nabídku a ti této myšlence nakloněni nejsou.

Problémů  v rámci  stavby  je  více  než  užitku  z nabízené  služby.  Ing.  Šíma  poukazuje  na

formulaci na letáku, že podpisem vyslovujete souhlas s přivedením přípojky až do domu a

vidí v tom nekalost ze strany investora. Navrhuje tento dopis nechat prozkoumat obecním

právníkem. Starosta soudí, že T-Mobile chce být první, kdo bude mít optickou síť v obci a

ostatním provozovatelům ji pak bude pronajímat. Prof. Vašínek vysvětlil, že tito investoři (T-



Mobile, CETIN) již budují optické sítě na území Ostravy a cílem je vybudovat infrastrukturu,

která  bude  moci  být  použita  univerzálním  způsobem  pro  všechny  druhy  služeb  a

poskytovatelů. Starosta: obec o projektu ví, výkresy se ještě neprobíraly. Závěrečné slovo o

tom, zda do toho obec půjde ještě nepadlo a snad ani T-Mobile ještě není pevně rozhodnut,

záleží, kolik koncových uživatelů o tuto službu projeví zájem. Ing. Šíma opětovně varuje před

podepisováním rozeslaných letáků ze strany občanů, protože se mu formulace v textu jeví

jako  velmi  podezřelé,  aby  se  lidé  nezavázali  nevědomky  k něčemu,  co  vůbec  nechtějí.

Přirovnává tento postup k tzv. energošmejdům. Prof. Vašínek oponuje, že tento dokument

by neměl mít žádnou právní váhu. Starosta tuto debatu uzavírá slovy, že toto rozhodnutí

nebude jednoduché a rozhodně to není rozhodnutí v rámci jednoho zasedání rady obce, ale

spíše na širší diskuzi. Uvedl, že obec Vřesina a sousední jsou v pozici tzv. pokusných králíků,

protože  sousedí  s hlavním  optickým  kabelem  investora.  Navíc  obec  má  svého  vlastního

poskytovatele  síťových  služeb,  které  jsou  na  solidní  úrovni.  Prof.  Vašínek  dodává,  že

projekční firma si patrně zjednodušila práci tím, že spojila prvotní průzkum se souhlasem se

vstupem na pozemky, což není až tak docela v pořádku. Postup má být průzkum – projekt –

realizace, která má být už adresní k těm, kteří tuto službu požadují. Starosta uvedl, že slíbené

výsledky průzkumu zájmu o službu projekční firma nedodala.

Pan místostarosta připomenul, že pokud nedojde k zákazu společných akcí, proběhne v obci

27.11.  tradiční  rozsvícení  vánočního  stromu.  Vánoční  výzdoba  je  letos  kompletně  nová.

V kombinaci červená – bílá.

Pan Blahut měl připomínku k dopravní obslužnosti, která je podle jeho slov dobrá, líbí se mu

příspěvek na dopravu pro děti. Nelíbí se mu, v jakém stavu je po letech náhradní výsadba na

svahu v ulici Malá Strana. Má požadavek na pročištění přístupové cesty přes les směrem na

lázně za hnojištěm. Požaduje lépe realizovat výsadbu rostlin a dřevin v obci. Rozšíření biozón

na pozemcích soukromých zemědělců. Dále navrhuje opravu cest,  které procházejí  lesem

směrem na lázně Klimkovice a Čavisov. Petr Lička oponuje, že zemědělci zpětně vytvářejí na

hranicích svých pozemků meze. Na vytváření tzv. biopásů jsou dané normy a lány se dělí na

menší  za  pomoci  právě  biopásů.  Obec  Vřesina  spadá  do  kategorie  s  nejvyšší  erozní

ohrožeností,  rozlohy  jednotlivých  pozemků  se  zmenšují.  Pan  Blahut  dále  uvádí,  že  při

leteckém  ošetřování  polí  hyne  i  hmyz,  který  žije  v přilehlých  biokoridorech.  Patr  Lička

dodává,  že  obec  se  o  ekologii  stará,  byl  vysazen  velký  počat  stromů atd.  Místostarosta

dodává,  že obecní údržba nemá ani tolik zaměstnanců, ani  prostředků, aby všechny lesní

cesty  udržovala.   Starosta  na  závěr  dodává,  že  opravdu  obec  nemůže  překračovat  své

kompetence a nelze udržovat soukromé pozemky, může jen doporučovat, případně obesílat

majitele  pozemků  a  vyzývat  je  k údržbě  vlastního  majetku.  Obec  nemrhá  penězi  na

zbytečnosti a vydává je smysluplně a účelně.

11. Závěr

Starosta  všem poděkoval  za  účast  a  za  plodnou  diskuzi  a  vyzval  prof.  Vašínka  k pomoci

s plánem digitalizace obce. Ten dodal, že podle jeho informací první stavby mají začít v  roce



2023. Vždy z ekonomického hlediska je pro investora výhodnější realizovat tyto sítě ve městě

než na vesnici.  A v současné době na to mají  investoři  dotační  peníze. Digitální  sítě jsou

budoucnost ať chceme nebo ne. Síť pozemních vysílačů dříve nebo později skončí. V každém

případě to rozhodnutí nebude jednoduché.

Na  závěr  starosta  ještě  uvedl  poslední  informace  o  probíhající  opravě  křižovatky  ulic

Mešnická X Osvobození. Byla provedena vodní zkouška sklonu komunikace.

Zasedání bylo ukončeno v 19:25 hodin.

Zapsal Pavel Závada

Ve Vřesině dne 15.11.2021

Ověřovatelé zápisu: Mgr. Tomáš Bjaček, Ph.D. ……………………………………….

Bc. Petr Lička ……………………………………….

…………………………………… ………………………………………..

Ing. Jiří Kopeň Pavel Pokorný

      starosta místostarosta


